



ပျာကညိဘျာထံခေတုရှာန်

တက်ကစိန်ကြားသွန်ညါ

၃၉၆, ဘိဉ်ချူးကျဲ, လိမတီဉ်, ဝှံတကူဉ်
Ph. 95-1-214899(Ext. 124)
E.mail. kbcc08@gmail.com

နိဉ်ဝှံ(၄)

လိနိဉ်ဝှံဘာဉ်, ၂၀၁၇နိဉ်

ပျာကညိဘျာထံခေတုရှာန်ကမ်းတံဉ်မဟတက်တက်အိဉ်ဖိဉ်(၅၀)ဘျီတဘျီ ဒီး(၂၀၁၇)နိဉ်ဟဆှာတက်ကမ်းတံဉ်တက်အိဉ်ဖိဉ်



မုာ်လယွာအဘျူးအယံ ပျာကညိဘျာထံခေတုရှာန်ကမ်းတံဉ်မဟတက်တက်အိဉ်ဖိဉ်(၅၀)ဘျီတဘျီ ဒီး(၂၀၁၇)နိဉ်ဟဆှာတက်ကမ်းတံဉ်တက်အိဉ်ဖိဉ် ဘဉ်တက်မအိဉ်ဖိဉ် လိနိဉ်ဝှံဘာဉ်(၁၄-၁၇)သိ, ၂၀၁၇နိဉ်လယွာခေတုရှာန်နိဉ်(၁၀၀)တက်စံးဘျူးတက်သျှဉ်ထီဉ်န့ဉ်လိာ်. ပျာဘဉ်မူဘဉ်ခါလာ် ဟဲထီဉ်တက်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံဉ်မုာ်ဝဲ ကရၢခိဉ်-သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ခြံန့ဉ်, ကရၢခိဉ်စၢၤ-သရဉ်မုာ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်မုာ်စိ, သရဉ်ဒိဉ်သ့အိဉ်ထု, ခေတုရှာန်နိဉ်ရွဲဉ်-သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်စဲမစၢဉ်, နိဉ်ရွဲဉ်သယံ-သရဉ်ဒိဉ်ယွာအုမု, ပျာဟ့ဉ်ကူဉ်တက်တဖဉ်, ပျာနိဉ်တက်ဒိဉ်, ပျာဟမစ, ဝဲဒါးခိဉ်, ဝဲကျိပျာနိဉ်တက်တဖဉ်, ဝဲကျိပျာဟလိာ်ဆုဉ်နီတဖဉ်, ကီာ်ခၢဉ်စးတဖဉ်ဒီးကီာ်နိဉ်ရွဲဉ်တဖဉ်န့ဉ်လိာ်. ပျာကညိဘျာထံခေတုရှာန် ကျာတက်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်(၁၀၀)ဘျီတဘျီ ကဘဉ်တက်မအိဉ်ဖိဉ်(၂၀၁၈)နိဉ်, လိယနုအါရံ(၃)သိဟါတု(၇)သိဟါ ဖဲအိဉ်ဘိသဲတက်အိဉ်ဖိဉ်, ကီာ်ကယဖးန့ဉ်လိာ်. တက်တီဉ်ထုမုာ်ဝဲ-လၢထီဉ်ပုာ်ထီဉ်လၢခိဉ်န့ဉ်အတက်ဒိဉ်တုဉ်ခိဉ်ပုာ်(အးဖး ၄:၁၁-၁၃, ဖးသဲဖး၄၈, ၂၀:၂၈, နယမယာဖး၁၁)န့ဉ်လိာ်. ကွဲးမုာ်ဘဉ်ခေတုရှာန်ဖဲလၢကိးဂါဒီးန့ဉ်လိာ်.

တီအူကီာ်ကဲဉ်ခၢဉ်ကဲဉ်ဘာဉ်



တီအူကီာ်ကဲဉ်ခၢဉ်ကဲဉ်ဘာဉ်အိဉ်ဒီး သရဉ်သမါဝဲကျိ, ပိဉ်ခွါဝဲကျိ ဒီး ပိဉ်စၢကရၢဟံဉ်ဖိဉ်တက်မလိ ဖဲ လိနိဉ်ဝှံဘာဉ်(၂-၄)သိ, ၂၀၁၇နိဉ်, ဖဲထီဉ်ခိဉ်ကညိဘျာထံခေတုရှာန်အိဉ်ဖိဉ်, ကဝီတၢန့ဉ်လိာ်. တက်တီဉ်ထုမုာ်ဝဲ- ကထီဉ်ခုပုာ်လၢပုာ်ကိးကယ (၂တံး၂:၁၅, အး၄:၁၀-၁၄)န့ဉ်လိာ်. သရဉ်သိဉ်လိတက်တဖဉ်လၢတက်မလိတဘျီအံဉ်မုာ်ဝဲ-သရဉ်မုာ်အိဉ်ခုဉ်သိ(မုာ်စိဘျာထံခေတုရှာန်ကိဉ်, ကိဉ်ခိဉ်, သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ခေတုရှာန်စတီဉ်ဖးဒိဉ်(ပ.ဘ.ယ.ဖကိဉ်ခိဉ်စၢၤ), သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ဆဉ်မုာ်ထီဉ် (ပ.ဘ.ယ.ဖကိဉ်ခိဉ်မဟတက်တက်), သရဉ်ဒိဉ်ဆဲးဖး(ပ.ဘ.ယ.ဖကိဉ်ဖဲလိာ်လၢကရၢနိဉ်ရွဲဉ်), ဒီးသရဉ်ဆၢမုာ်မု(တီအူကီာ်ကဲဉ်ခၢဉ်ကဲဉ်ဘာဉ်, သရဉ်သမါဝဲကျိပျာနိဉ်တက်)န့ဉ်လိာ်. အိဉ်ဒီးတက်ကတီာ်လိာ်ဆဲးလၢ-သရဉ်မုာ်မုလိထီဉ်ဘဉ်ထွဲ “ကီာ်တက်စံဉ်စိတစိ” န့ဉ်လိာ်. အိဉ်စုာ်ကိးဒီး (ပ.ဘ.ယ.ဖ)ကိဉ်ဖဲလိာ်လၢတက်ထီဉ်လိာ်သးန့ဉ်လိာ်. သရဉ်/မုာ်လၢဟဲထီဉ်တက်မလိခဲလၢအိဉ် ဝဲ အဂါ(၁၀၀)န့ဉ်လိာ်.

သရဉ်သမါဝဲကျိ



ပျာကညိဘျာထံခေတုရှာန်သရဉ်သမါဝဲကျိအိဉ်ဒီးကီာ်ကဲဉ်ကးခိလဲ(၂၅)ဘျီတဘျီဘဉ်တက်မအိဉ်ဖိဉ်လိအိးကထာဉ်(၃)သိတုာ်လိနိဉ်ဝှံဘာဉ်(၃)သိ, ၂၀၁၇နိဉ် ဖဲဖိးဘျီဉ်ရိဖိဉ်, အလုဉ်, ဝှံတကူဉ်, ကီာ်တကူဉ်န့ဉ်လိာ်. တက်တီဉ်ထုမုာ်ဝဲ-ဘျာထံခေတုရှာန်ပုာ်ဝဲ ဒိဉ်တုဉ်လၢတက်န့ဉ်ထွဲ (အးဖးဖး ၄:၁၁-၁၃, ၂တံး ၄:၅-၇, ၅မါ ၆:၄-၇)န့ဉ်လိာ်. ကိဉ်ခိဉ်ဖဲတက်သိဉ်လိဒိတကတီာ်မုာ်ဝဲ သရဉ်အိဉ်ရၢဉ်, တက်သိဉ်လိလံာ်စီဆဲးလၢ သရဉ်ဒီးကထာဉ်ရွဲဉ်ကျိ, တက်သျှဉ်ဝံဉ်သးဆၢလၢ သရဉ်ဒိဉ်လၢဂါလိဆဲး, တက်ဟ့ဉ်နီဆၢထီဉ်(၁)ဘျာထံခေတုရှာန်တီဉ်မုာ်ထွဲမာထွဲလၢ သရဉ်ဒိဉ်စ့စိ, တက်ဟ့ဉ်နီဆၢထီဉ်(၂)ဘျာထံခေတုရှာန်တီဉ်မုာ်ထွဲမာထွဲလၢ သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်စဲမစၢဉ်, တက်ဟ့ဉ်နီဆၢထီဉ်(၃)ကီာ်တဖဉ်အတက်ဂုာ်ကီလၢ သရဉ်မုာ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်ထုထုတဖဉ်န့ဉ်လိာ်. သရဉ်/မုာ်လၢ ဟဲထီဉ်ကီာ်ကဲဉ်ကးခိလဲတဘျီအံဉ် ခဲလၢအိဉ်ဝဲ(၈၃)ဂါန့ဉ်လိာ်.

တက်ကတဲင်ကတီးဒုးခိင်ထီင်ထီင်ခိင်နာဝဲကကျီ



ပုကညီဘျာထံဝေရုရဲတဲာ်ကတဲင်ကတီးဒုးခိင်ထီင်ထီင်ခိင်နာဝဲကကျီအိင်ဒီး ဝဲာ်မဲာ်တလုဒီးဝဲာ်ပုင်အုလုင်ပုမာလဲတုာ်ဖုင်စိမိာ်ကုဖိတဖုင်အဂီၢ်တၢ်ရုလိာ်မုာ်လိာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲ ဝဲာ်ပုင်အုလုင်, ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်(၂၆)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိင်ဝဲခဲပတီၢ် ဒီးတၢ်တပတီၢ်မုာ်ဝဲတၢ်ဘျီတၢ်ဘၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး ခဲပတီၢ်တပတီၢ်မုာ်ဝဲတၢ် ဒုးသ့ၣ်ညါလိာ်သး, ဝဲကကျီတၢ်ဟံဖျါ ဒီးတၢ်ကတီးသကိးတဖုင်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘၢကတီးပုဟးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမုာ်ဝဲ-သရဲၣ်မုာ်မုာ်ဖိ, တၢ်ကစီၣ်လၢ သရဲၣ်ခိၣ်မဲးသယုအု ဒီးတၢ်ထုကဖုၣ်လၢ သရဲၣ်အိၣ်လၢလဲစလီၤ, တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်လၢသရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်မိမဲးသ့ ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂုၤပျါလၢ သရဲၣ်ခိၣ်စ့ၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုဟးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ (၂၆)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလဲနီၣ်ဂ့ၣ်ဘၢၣ်(၄)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ် ဝဲကကျီ အံၤအိၣ်စ့ၣ် ကိးဒီး ခိလုာ်ကိၣ်ဖဲတၢ်ရုလိာ်မုာ်လိာ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဖဲပုကညီဘျာထံဝေရုရဲန့ၣ်(၁၀၀)တၢ်စးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၣ်ကိးဒီးတၢ်ဘျီတၢ်ဘၢကတီးဒီးပုဟးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမုာ်ဝဲ သရဲၣ်မုာ်မုာ်ဖိ, တၢ်ကစီၣ်လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်လုထု, တၢ်ထုကဖုၣ်လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ယုဒုးမုာ် ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂုၤပျါလၢ သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်မိမဲးသ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်(တၢ်ခိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ခုသ့ၣ်)လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်စိသံၣ်ဟး, တၢ်ကတီးလီၤဆဲး(Youth and Life Long Planning) လၢ သရဲၣ်ဆၢလီၤလး ဒီးတၢ်ဟံဖျါဝဲကကျီအဂီၢ်လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်မိမဲးသ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရုလိာ်မုာ်လိာ်တၢ်လိာ်ကွဲးဘျီတၢ်တီခိၣ်ရဲၣ်မဲလၢ သရဲၣ်တီလီၤမုာ် ဒီးပျါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤလၢ သရဲၣ်မုာ်ဖဲလဲတၢ်ထုကဖုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိာ်ကုးအုသရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ



ကိာ်ကုးအုအိၣ်ဒီးသရဲၣ်သမဲာ်ကရၢဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခိၣ်နာတၢ်မာလိ(၉)ဘျီတဘျီဖဲဆးကွဲးကိာ်လီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒုး, ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်, (၂၅ တုာ် ၂၇)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၣ်ထုမုာ်ဝဲ-“ဂဲၤဆၢထၢၣ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဂုၤအဂီၢ်မၤစ့ၣ်ကိးနီၤနီၤ” (နယု ၂:၁၀, ၁ကရၢၣ် ၃:၉)န့ၣ်လီၤ. သရဲၣ်/မုာ်လၢဟဲထီၣ်တၢ်မာလိတဘျီအံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၁၇၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၢၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲကကျီ



ပုကညီဘျာထံဝေရုရဲတဲာ်ဘၢၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲကကျီအိၣ်ဒီး တၢ်လဲၤဒုးသ့ၣ်ညါကိာ်တဖုၣ်လၢ တၢ်အိးထီၣ်မိာ်ဘၢၣ်ထွဲဒီး Media တၢ်မာလိဆုကိာ်တီအုပက ကိာ်သရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိကတီၢ်ဖဲ လဲၤစးပတုဘၢၣ်(၇)သီဟံ, ၂၀၁၇န့ၣ် ဒီးဖဲကိာ်ဖုၣ်အိၣ်လိာ်သးဝဲကကျီအိၣ်ဒီးသရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ, ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်(၁၇ တုာ် ၂၁)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲကကျီအံၤဟံဖျါဒုးမၤသကိးတၢ်ဒီးဝဲကကျီလၢအမုာ်-ထုးထီၣ်ရုၤလဲၤလိာ်ဝဲကကျီ ဒီးလဲၤလိာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကကျီ လၢတၢ်မာလိတဘျီတဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢဘၢၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတဖုၣ် မုာ်ဝဲ - Media and Culture, Journalism, Biblical Foundation on Media တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိာ်ပုၣ်အုခိၣ်လဲမ့ၣ် သရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ(၁၂၀)ဘျီတဘျီ



ကိာ်ဖုၣ်အုခိၣ်လဲမ့ၣ် သရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ(၁၂၀)ဘျီတဘျီတၢ်မာအိၣ်ဝဲ ပံာ်တခးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်, လုာ်ပျါကတီၢ် ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်(၁၅ တုာ် ၂၂)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မာလိတဘျီအံၤ တၢ်တီၣ်ထုမုာ်ဝဲ-“လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ခုတၢ်ပုၤအသး” (ယိၤ ၁၃:၁၄)န့ၣ်လီၤ. “တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်” လၢ သရဲၣ်မုာ်ခုၣ်မုာ်(ပတယဖ) ဒီးသရဲၣ်ဘျးဒိၣ်ထု, “တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ် Media Awareness” လၢ သရဲၣ်ခိၣ်မုာ်ဖုၣ်ထု, သရဲၣ်မုာ်ခိၣ်တုၣ်ဖျါဒုး ဒီးသရဲၣ်မုာ်န့ၣ်ထု, “တၢ်ခုတၢ်ပုၤခိၣ်နီၤ” လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်မိမဲးသ့, န့ၣ်ကယၢ(၂၁)ပိာ်မုာ်ဝဲကကျီတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤလၢ သရဲၣ်မုာ်ဝဲဝဲအိၣ်ဒီးအသကိး, တၢ်သ့ၣ်ဝဲသးဆၢလၢ သရဲၣ်နီၣ်မဲတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၣ်ကိးဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လၢအမုာ်တၢ်ကတီးလီၤဆဲးထီၣ်မုာ်နာတၢ်သးဝဲဒ် ဒီးကရၢၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သးဝဲတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မာလိကတီၢ်အိၣ်စ့ၣ်ကိးဒီး ကိာ်ကရၢၣ်ပုၤဆၢတၢ်ကမဲးတံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဘုးန့ၣ်မုာ်ဆါတၢ်ဘၢတရၢၣ်စးထီၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဟံဂါၢ်ဟံဂါၢ်ပံာ်တခးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရဲၣ်ခဲဂၤလၢအမုာ် -သရဲၣ်မုာ်ရဲၣ်ထီၣ် ဒီးသရဲၣ်ကတီၢ်မုာ်ဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲသးလီၤမဲးခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၃၇၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ကယၢ(၂၁)မဲးရုၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤခဲပတီၢ်တပတီၢ်ကရၢၣ်(၆)တၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခိၣ်နာ



ပုကညီဘျာထံဝေရုရဲန့ၣ်ကယၢ(၂၁)မဲးရုၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤခဲပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်ကရၢၣ်(၆)တၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခိၣ်နာ အိၣ်ဒီးတၢ်လဲၤခဲၣ်ဖုဆုကိာ်ကယၢမိာ်ပုာ် ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်(၇-၁၈)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခဲၣ်ဖုဆုဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်တဲပျါန့ၣ်ကယၢ(၂၁)မဲးရုၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤခဲပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မာတဖုၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ခၢၣ်စးလၢအလဲၤသကိးတၢ်တဖုၣ်မုာ်ဝဲ-သရဲၣ်မုာ်ခိၣ်ထု(ခရဲၣ်ဖိတၢ်ကုၣ်ဘၢၣ်ကုၣ်ဘၢၣ်သ့ဝဲကကျီ), သရဲၣ်နီၣ်ဘျး (ယုာ်ဂုၤပိညါဝဲကကျီ), သရဲၣ်ကုလဲဘး (ကိာ်ကယၢမိာ်ပုာ်တၢ်သးခုကစီၣ် ဒီးမဲးရုၢ်ဝဲကကျီ ပုၤန့ၣ်တၢ်), သရဲၣ်အိၣ်ပုၤမုာ်(ကိာ်ကယၢမိာ်ပုာ်တၢ်သးခုကစီၣ် ဒီးမဲးရုၢ်ဝဲကကျီပုၤန့ၣ်တၢ်သးဝဲ)ဒီး Discipleship ပုၤမာလိတၢ်ဖိတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိာ်ဟီကတး တန့ၣ်တဘျီသရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ



ကိာ်ဟီကတး တန့ၣ်တဘျီသရဲၣ်သမဲာ်တၢ်မာလိ ဘၢၣ်တၢ်မာအိၣ် ဖဲလဲအိးကထိဘၢၣ်(၁၀ တုာ် ၁၇)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၣ်ထုမုာ်ဝဲ-“ရုလိာ်မုာ်လိာ်တီၢ်ဒီးနကစၢ်” (ယိၤဘး ၂၂:၁၀, ယိၤဘး ၅:၈, လိာ်ဖျါ ၂:၁၀)န့ၣ်လီၤ. သရဲၣ်/မုာ်လၢဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်မုာ်ဝဲ- သရဲၣ်မုာ်သတီၢ်ဖိ “လဲၤယိဘး”, သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်စိသံၣ်ဟး “တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရဲၣ်အသးဂုၤပိညါ”, သရဲၣ်ဝဲၣ်ဆဲး “တၢ်သိၣ်တၢ်သီ”, သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်အိၣ်သီ “တၢ်တုာ်ဖျါ, တၢ်ဒီးဘျာဒီးတၢ်သီ”, သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခွါဂုၤ “တၢ်ကရၢၣ်ကရၢၣ်လၢအဟဲမာကိာ်မဲာ်ကညီတၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖုၣ်”, သရဲၣ်ခိၣ်ဒီးကထၢၣ်အိၣ်န့ၣ်ညိၣ် “သးအတၢ်ဒုး”, ဒီးတၢ်သးဝဲ ဘၢၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်စိဆဲၣ်လၢ သရဲၣ်ခိၣ်ညိၣ်ညိၣ်ဒီး သရဲၣ်ခိၣ်အိၣ်န့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. သရဲၣ်/မုာ်လၢဟဲထီၣ်တၢ်မာလိခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၃၅၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

တက်သးစုကစီဗ်ဒီးမံးရှာဂ်ဝဲကျီ



ပုကညီဘျာထံခဝရှာဂ်တက်သးစုကစီဗ်ဒီးမံးရှာဂ်ဝဲကျီ၊ ဝဲကျီကမံး တံာ်ဖိတဖ်အိဗ်ဒီး Retreat ဆုဂ်ကလိဒီးအုလု ဖဲလဲအိးကထိဘာဂ် (၁၆-၂၉)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့လီ။ တံာ်လဲတဘျီအံးအိဗ်ဒီး တံာ်ရုလိာ်မုာ်လိာ်သးဒီးတံာ်အိဗ်ဖိဗ် ဒိဖျီတံာ်သိဗ်လိာ်စီဆုဒီးတံာ်ဘျီတံာ်ဘါန့လီ။ လဲဘျီသကိးဘါသကိးဒီး ဟ့ဂ်ဂံးဟ့ဂ်ဘါဘျီစုဂ်ကံး(Grace Home)ကွဲဒဲးဖဲသ့ဗ်တဖ်န့လီ။ ကမံးတံာ်ဖိ လဲအလဲသကိးတံာ်တဖ်ခဲလံာ်အိဗ်ဝဲ(၁၇)ဂါန့လီ။

ကိာ်မိမုးတနံတဘျီခိဗ်နီဒီး သရဗ်သမါတင်မလိ(၄၉)ဘျီတဘျီ



ကိာ်မိမုးတနံတဘျီခိဗ်နီဒီး သရဗ်သမါတင်မလိ(၄၉)ဘျီတဘျီတံာ် တံာ်မအိးဖဲ ကိာ်ဝဲလိာ်အိဗ်သ့ဗ်လီအသး ကမုာ်ကမါ၊ ဖဲလဲစးပတုဘာဂ်(၁၈-၂၆)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့လီ။ တံာ်တိာ်ထုမုာ်ဝဲ-“မုာ်လိာ်စီဆုဒီးမုာ်လိာ်စီဆု” ယာ်ကိာ် ၂:၁၄ န့လီ။ သရဗ်/မုာ်သိဗ်လိာ်တံာ်တဖ်မုာ်ဝဲ-သရဗ်မုာ်ဖိလဲလု(တံာ်မလိလံာ် စီဆု)(တံာ်မလိန့ဆါအတံာ်တဖ်)လဲ သရဗ်ဒိဗ်ဘါန့ဘါ ဒီးသရဗ် လိာ်ဒိဗ်ထု၊ သရဗ်မုာ်ပလဲန့ထု(တံာ်မလိမလဲအတံာ်ဟ့ဂ်စီဟ့ဂ်နီ)၊ သရဗ် ဒိဗ်ဒီးကထာဂ်ကဲဒယာဗ်ထီ(ခရုဗ်ဖဲကရုာ်ကရုာ်)သ့ဗ်တဖ်န့လီ။ (၂၄.၉.၂၀၁၇) မုာ်အိဗ်ဘံးနံး(၁၀)န့ရံဗ်ကတိာ်အိဗ်ဒီး တံာ်သ့ဗ်နီဗ်ဖုစီဘူးတံာ်ဘါရံဗ်တံာ် ကျါဒီးပုဟ့ဂ်တံာ်ကစီဗ်မုာ်ဝဲ သရဗ်မုာ်ဒီးကထာဂ်ဖိဂံးဒီး ပုဟ့ဂ်ဖုစီဘူးအဂု လဲသရဗ်ဒိဗ်အလဲ(ကတိာ်လွဲ)န့လီ။ အိဗ်စုဂ်ကံးဒီးလဲလိာ်စီဆုတံာ်မုးဖဲ(၂၀.၉. ၂၀၁၇)အနံးဒီး ပုစံဗ်တံာ်တဖ်မုာ်ဝဲ-သရဗ်လဲမုာ်၊ သရဗ်မုာ်ညီအုဒီး သရဗ် ဆိတဖ်န့လီ။ ပုဟ့ဂ်ဆဲးလိာ်မဲခဲလံာ်အိဗ်ဝဲ(၃၀)ဂါန့လီ။

ကိာ်ပသံဗ်မိမုးသရဗ်သမါတင်မလိ



ကိာ်ပသံဗ်မိမုးသရဗ်သမါတင်မလိ ဘဉ်တံာ်မအိးဖဲလဲစးပတုဘာဂ် (၁၃)သိတု(၂၄)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့လီ။ တံာ်တိာ်ထုမုာ်ဝဲ-“ယတဟဘာဂ်သုဘာဂ်၊ ဒီး ယဖိခွါတဟဘာဂ်သုဘာဂ်၊ ယွါကဟသုလီ” စံဉ်ညီကိာ် ၈:၂၃န့လီ။ သရဗ်/မုာ် လဲလိာ်စီဆုတံာ်မလိတဘျီအံးခဲလံာ်(၃၅၇)ဂါန့လီ။ တံာ်မလိတဘျီအံးအိဗ် ဃုာ်စုဂ်ကံးဒီး ကိာ်သံဗ်ဖျါဉ်ယွါဂုာ်ဝိညါစုာ်မုာ်န့(၇၅)နံဉ်၊ နံဉ်သးခုယုတလံးဖး ဒိဗ် ဒီးတံာ်ရံဗ်တံာ်ကျါတဘျီအံး ကမုာ်ခဲလံာ်တဖ်န့ခဲကထိဘာဂ်န့လီ။သရဗ် /မုာ်တဖ်လဲဟ့ဂ်စီဟ့ဂ်နီလီတံာ်လဲ တံာ်မလိတဘျီအံးမုာ်ဝဲ-သရဗ်ဒိဗ်ဒီးက ထာဂ်အီန့ဉ်ညီ၊ သရဗ်မုာ်ဒိဗ်ဒီးကထာဂ်ကြိထာဉ်ဒုဉ်၊ သရဗ်ဒိဗ်ယုဒီးမုာ်၊ သရဗ် အဲဒဲးဒဲး၊ သရဗ်ဒိဗ်ဒီးကထာဂ်လုကုာ်ယုဉ်၊သရဗ်ဖြဲစုခိဉ်၊ သရဗ်စီကဟံ၊ သရဗ် ကုးစာဉ် ဒီးတံာ်မလိလံာ်စီဆုတံာ်ဟ့ဂ်နီလီအံးလဲ ကရုးကုးကတီ သရဗ်/ မုာ်တဖ်န့လီ။

ကိာ်တီအုပကူတနံတဘျီသရဗ်သမါတင်မလိ



ကိာ်တီအုပကူအိဗ်ဒီးတနံတဘျီသရဗ်သမါတင်မလိ(တံာ်ကတီခိဗ်) ဖဲပကူတံာ်အိဗ်ဖိဗ်၊ တီအုပကူ ဖဲလဲစးပတုဘာဂ်(၅-၈)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့လီ။ တံာ်တိာ်ထုမုာ်ဝဲ-“ဆုတံာ်ဒိဗ်ထီဉ်လဲသ့ဗ်ဂုာ်သးကျါ ဒီးတံာ်ဒိဗ်တုခိဗ်ပု” န့လီ။ သရဗ်သိဗ်လိာ်တံာ်တဖ်မုာ်ဝဲ-သရဗ်ဆုပု ဒီးသရဗ်ဒိဗ်ဒီးကထာဂ်ခရုဗ်စ တိဉ်ဖျါဒု၊ သရဗ်မုာ်ကျါန့ထုဉ်၊သရဗ်မုာ်အိဗ်ထုသိ၊သရဗ်ဒိဗ်စီရီး၊ သရဗ်ဒိဗ် နုာ်သဘျီ၊ သရဗ်ဒိဗ်ကီရံဗ်ပဲ၊သရဗ်အိဗ်ဆါတဖ်န့လီ။ သရဗ်/မုာ်လဲဟံထီဉ် တံာ်မလိခဲလံာ်အိဗ်ဝဲ(၃၀)ဂါ န့လီ။

ကိာ်ထးစီပုကညီဘျာထံခရုဗ်ဖိတံာ်အိဗ်ဖိဗ်သကိးတံာ်အိဗ်ဖိဗ် သရဗ်သမါတင်မလိ



ကိာ်ထးစီပုကညီဘျာထံခရုဗ်ဖိတံာ်အိဗ်ဖိဗ်သကိးတံာ်အိဗ်ဖိဗ်အိဗ်ဒီး သရဗ်သမါတင်မလိ ဖဲပကူအုလုကညီဘျာထံတံာ်အိဗ်ဖိဗ် ဖဲလဲအိဗ်ကဲ(၉-၁၁) သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့လီ။ တံာ်တိာ်ထုမုာ်ဝဲ-“ခရုဗ်အုအုပုလဲ မလဲထီဉ်ပုထီဉ် ယွါအကလုာ်ကထိ” ယာ်ကိာ် ၁:၂၂-၂၅၊ ၂၀:၂၁န့လီ။ တံာ်မလိ တဘျီအံးသရဗ်သိဗ်လိတံာ်တဖ်မုာ်ဝဲ-သရဗ်အဲဒဲးဒဲး ဒီးသရဗ်စုဂ်ဟ့ဂ်တဖ် န့လီ။ပုဟ့ဂ်ထီဉ်တံာ်မလိခဲလံာ်အိဗ်ဝဲ(၅၅)ဂါန့လီ။

ပိဗ်မုာ်ဝဲကျီ



ပုကညီဘျာထံခဝရှာဂ် ဟံးမုာ်ဝဲကျီအိဗ်ဒီးတံာ်ကွါကခါကုာ်သဲလိဉ် တံာ်ဖဲတံာ်မလိ(၂၀၁၇)နံနံအဂီၢ် ဒီးတံာ်ဟံလိာ်တံာ်ဖဲတံာ်မလိတနံအဂီၢ် ဖဲလဲဒိဗ်ဝဲဘာဂ်(၆)သိတု(၈)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့ဝဲခဝရှာဂ်တံာ်အိဗ်ဖိဗ်ဒီးန့လီ။ ဝဲကျီအံး ဖဲလဲဒိဗ်ဝဲဘာဂ်(၄)သိအိဗ်ဒီးတံာ်မလိ(Fun-Fete)တံာ်ရံဗ်တံာ်ကျါလဲ ခဝရှာဂ်ပိဗ်မုာ်တံာ်ကရုာ်ပုထီဉ်(၁၀၀)နံဉ်တံာ်သ့ဗ်ထီဉ်လဲ ကဘဉ်တံာ် သ့ဗ်ထီဉ်ဖဲ(၂၀၀)နံဉ်အဂီၢ်န့လီ။ အိဗ်စုဂ်ကံးဒီးတံာ်ခဲကျါစီကုာ်ကုာ် ခဝရှာဂ်ထီ မုာ်ဝဲကျီတံာ်ဖဲတံာ်မလိ(၂၀၀၈-၂၀၁၆)နံဉ်အဂီၢ်ဖဲလဲအိဗ်ကထိဘာဂ်(၂၅ တု ၂၆)သိ၊ ၂၀၁၇နံနံန့ဝဲခဝရှာဂ်တံာ်သ့ဗ်ထီဉ်နံဉ်(၁၀၀)တံာ်ဖဲဘျီတံာ်သ့ဗ်ထီဉ် (၁၂၁)အလုဉ်န့လီ။ သရဗ်မုာ်လဲဟ့ဂ်ကုာ်ဟ့ဂ်ဖဲတံာ်မုာ်ဝဲ-သရဗ်မုာ်ခရုဗ် န့လီ။

